
 
 
 
 
 

 
Geachte aanwezigen, collega-raadsleden,  
 
Voorzitter,  
Voor ons ligt een keurig beleidsplan 2018 – 2021 want het huishoudboekje is op orde na alarmerende 
berichten in 2016. 
De PvdA herhaalt de oproep, zet in op innovatie in het sociaal domein en zet daar de opgebouwde reserves 
voor in. 
Wij zien dat er bewegingen zijn in de richting van integraal werken, preventie en cliëntgericht werken. 
Echter, we zien ook de bureaucratie, de schotten tussen gebiedsteam en Wmo-loket en de 
productiegerichte aanbesteding. 
 
Wonen 
De maatschappelijke en sociale problematiek in onze gemeente is bekend; 15% laaggeletterden, hoge 
werkloosheid en een hoog aantal mensen die afhankelijk zijn van een uitkering. 
De PvdA vraagt opnieuw aandacht om de ontwikkelingen op de woningmarkt en de toekomstige 
woonbehoefte in kaart te brengen. Het opstarten van nieuwe (ecologische) woonconcepten, in 
samenspraak met de inwoners, woningcorporatie en mogelijk ook andere bouwbedrijven is nodig. 
Dit gaat niet alleen over wonen met zorg, dit gaat ook over flexibel bouwen, betaalbaar wonen –niet alleen 
huur-, maar ook de energielasten -. Het gaat om ondersteuning op wijkniveau omdat meer mensen met 
een beperking en ouderen zelfstandig blijven wonen. 
De PvdA is van mening dat er met meer creativiteit, ondernemerschap en meebewegen met 
dorpsinitiatieven gewerkt moet worden aan een duurzaam leef- en woonklimaat. 
 
Duurzaamheid 
In de afgelopen jaren is de Routekaart Duurzaam Smallingerland ontwikkeld.  
Het is echter 5 voor 12, of wellicht 5 over 12. De urgentie om de gevolgen van de klimaatveranderingen te 
stoppen is bij velen echter nog niet doorgedrongen. 
We zouden dus alle aandacht moeten vestigen op het goed omgaan met onze aarde, flora, fauna, insecten 
en duurzame energiebronnen. En juist nu worden we geconfronteerd met een alomvattend seismisch 
onderzoek door Vermilion. 
In uw brief van 19 juli hebt u aangegeven na de zomer bij de Raad terug te komen hoe verder om te gaan 
met het voorbereidingsbesluit. Kunt u aangeven op welke termijn we dit tegemoet kunnen zien? 
Tevens dienen we een motie in om geen gaswinning toe te staan in onze gemeente. Een toelichting volgt. 
De PvdA constateert tegelijkertijd dat er inwoners zijn met prachtige initiatieven. College, denk in 
mogelijkheden zodat deze inwoners hun plan tot uitvoer kunnen brengen. 
De aangenomen motie Duurzame energiebronnen, 1 december 2015 kan prominent onder de aandacht 
gebracht worden. 
 
Arbeidsmarkt 
Ook op het terrein arbeidsmarkt blijft er nog genoeg te doen. De aansluiting onderwijs en arbeidsmarkt is 
een terugkerend thema en het wachten is nu op nieuw O3-beleid. We zien de noodzaak tot vernieuwing en 
betreuren tegelijkertijd de stilstand. 
Door de afbouw van de sociale werkvoorziening, de verschillende opvattingen over de toekomst van 
Caparis weten we niet welke maatregelen getroffen gaan worden om ook mensen met een 
arbeidshandicap waardevol werk te bieden. 
 



De PvdA motie om alphahulpen in dienst te nemen wordt per 1 juli 2018 geëffectueerd. De alphahulpen 
komen vanaf die datum in dienst van de thuiszorgorganisaties. De PvdA is blij dat de huishoudelijke hulp nu 
onder goed werkgeverschap en met goede arbeidsvoorwaarden uitgevoerd gaat worden. 
 
Leefomgeving 
In 2014 heeft de PvdA samen met GL een amendement ingediend voor een bezuiniging van  
€ 40.000 op de leefomgeving door het opstarten van projecten in wijken en dorpen met de inwoners. In de 
concernrapportage is deze bezuiniging geschrapt. De PvdA vindt het onbegrijpelijk dat het niet gelukt is om 
met inwoners te komen tot eigenaarschap voor onderhoud van de leefomgeving. Het gaat om een 
gebalanceerd samenspel tussen inwoners en overheid.  
Tevens lezen we dat er middelen beschikbaar gesteld moeten worden om het onderhoud van de 
leefomgeving en de kapitaalgoederen op orde te krijgen. 
De benodigde inzet is in dit beleidsplan op PM gezet; terwijl het gaat om aanzienlijke bedragen. 
De PvdA vindt het niet passen binnen het kader financieel gezond beleid om deze rekening door te 
schuiven naar het volgend college.  
 
Tot slot, 
De door de PvdA ingediende motie in 2014 welke oproept tot een experiment populatiebekostiging is tot 
op heden niet uitgevoerd. Met deze motie hebben we een innovatie gericht op eigenaarschap, 
ontschotting en maatwerk willen initiëren. 
De PvdA juicht het dan ook toe dat de motie nog in deze collegeperiode opgestart wordt. 
 
De PvdA wenst ons allen nog 5 actieve en vruchtbare maanden toe. 
 
 


